
Poročilo o delu v arhivu 
(PoroJa arhivarka Doroteja Gorišek) 

Arhivsko notranje delo je bilo v zad
njih dveh letih moteno zaradi selitve mu
zeja in arhiva na loški grad in je zaradi 
tega leta 1959 počivalo, ker je bil ves čas 
posvečen selitvi in urejevanju muzejskih 
zbirk in arhiva. S selitvijo je dobil tudi 
arhiv primernejše in zadostne prostore: 
dva velika prostora za skladišče in ureje
vanje, pisarno in študijsko sobo, ki se 
pravkar ureja. S tem so dane možnosti, 
da lahko sprejme in hrani vse arhivalije 
z loškega ozemlja, ki so zrele za arhiv. 
Prostori so zračni in suhi. Zaenkrat 
imamo tudi potrebni inventar, ki pa se 
bo moral zaradi stalnega dotoka arhivalij 
sproti še nabavljati. 

Kolikor so dopuščala muzejska in pi
sarniška dela. so bila poleg selitve in nove 
ureditve arhiva na loškem gradu izvršena 
naslednja dela: ves že urejeni arhiv je 
dobil novo enotno fasciklaturo; izdelana 
je kartoteka in nova oprema pergament-
nih listin; prav tako je narejena karto
teka fotopovečav arhivalij; evidentiranih 
je bilo 1500 fotopovečav miinchenskih 
mikrofilmov; evidentiranih in vknjiženih 
je bilo 2600 arhivalij NOB, ki so bile na 
novo pridobljene; urejeni so bili arhivi 
meščanske šole v iSkofji Loki, obrtno-
nadaljevalne šole v Škof ji Loki, občinski 
arhiv iz Sorice, starejši arhiv Gorenjske 
predilnice, v delu pa je arhiv Tovarne 
klobukov »Šešir«. — Od tega so bile na 
novo pridobljene naslednje arhivalije: 
arhiv puštalskega gradu, ki ga je odkupil 
Državni arhiv LRS in ga nam izročil v 
ureditev in uporabo; arhiva meščanske in 
obrtno-nadaljevalne šole v Skofn Loki: 
občinski arhiv iz Sorice; arhiv Tovarne 

klobukov »Šešir«, starejše arhivalije Go
renjske predilnice; 80 raznih specialk 
loškega ozemlja in drugih krajev Slove
nije; prevzeli smo starejši arhiv občine 
Gorenja vas; za oddelek NOB je bilo pri
dobljenih 560 fotografij, ki so že eviden
tirane (to delo je opravil honorarni usluž
benec Zorn Anton). 

V teh dveh letih smo praznovali dva 
arhivska tedna. Zanju so bile prirejene 
arhivske razstave v muzeju in izložbenih 
oknih, v šoli so bila predavanja s pred
vajanjem diapozitivov, dijaki so si ogle
dali tudi arhiv v muzeju in spoznali delo 
v arhivu, evidentirani so bili tudi arhivi 
po terenu. V zadnjem arhivskem tednu v 
letu 1959 je imelo arhivsko društvo za 
Slovenijo 16. novembra na gradu v Škof ji 
Loki svoje zborovanje. Po strokovnem 
predavanju so si udeleženci ogledali naš 
arhiv, nato pa še muzej in Škof jo Loko. 
Kasneje so prišli na ogled arhiva tudi 
nekateri posamezni arhivarji. Tudi sicer 
.smo v stalnih stikih s centralnimi arhivi. 

Obisk arhiva v študijske namene je bil 
zaradi selitve nekoliko manjši, vendar je 
kljub temu uporabljalo arhiv in knjižnico 
6? oseb. 

Bodoče delo bo posvečeno predvsem 
ureditvi še neurejenih arhivalij. da jih bo 
mogoče uporabljati, zlasti gra.ščinski in 
občinski arhiv in arhivi gospodarskih 
podjetij, kolikor jih že posedujemo. Ve
liko dela bo še s fotografijami miinchen
skih mikrofilmov. Okoli 600 jih moramo 
še povečati, za že povečane pa izdelati 
razne indekse. Veliko posla je tudi s stalno 
dotekajočimi arhivalijami NOB. Pripra
viti bo treba tudi celotni inventar arhiv
skih fondov za objavo in gradivo tudi 
obdelati in objaviti. Načrtno se bodo zbi
rali predvsem še preostali starejši občin
ski arhivi in starejše arhivalije gospodar
skih podjetij. Ker je teh arhivalij razme
roma malo ohranjenih, morajo arhiv in 
podjetja sodelovati, da se reši to, kar še 
obstaja, ker je bilo tega gradiva v zadnji 
vojni ogromno uničenega. Opozoriti je 
treba zlasti na pravilno škariiranje (iz
ločanje) arhivalij, kar se mora izvesti 
skupno in sporazumno z arhivom. Pripo
roča se, da se oddajo starejši arhivi mu
zejskemu arhivu, ker se tu laže izkori
ščajo, so vsakomur dostopni in so pod 
strokovno oskrbo. 

Muzejska knjižnica, ki služi tako mu
zeju kot arhivu, je bila na novo urejena 
in zanjo izdelana kartoteka. Pridobili smo 
279 novih knjig, med temi z zamenjavo 
za Loške razglede 157, kar zelo bogati 
našo knjižnico. 
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Po razpravi o poslušanih poročilih so 
sledile volitve novega upravnega in nad
zornega odbora. Za predsednika je bil so
glasno izvoljen dr. Pavle Blaznik, znan
stveni sodelavec; v upravni odbor: Steoo 
Sink, odvetnik. Tone Pire, tovarniški 
kožarski mojster, Doroteja Gorišek, arhi-
varka, France Planina, profesor, Svetko 
Kobal, podpredsednik OLO Kranj, Milan 
Zakelj, podpredsednik Okrajnega odbora 
Zveze borcev Kranj, Branko Berčič, bi
bliotekar, Slaoko Fojkar, delavec, inž. 
Tone Mlakar, arhitekt, Rado Jan, pro
fesor, in Janez Eržen, študent arheologije; 
v nadzorni odbor pa Lovro Planina, dež-
nikarski mojster, Tine Kalan, tovarniški 
obratovodja, in loan Plestenjak, bančni 
uradnik. — Po društvenih pravilih poš
ljejo v upravni odbor svoje zastopnike 
tudi vse šole. 

Pred zaključkom je občni zbor razprav
ljal še o ustanovnem članstvu, ki ga bi 
bilo treba poživiti in povabiti vsa pod
jetja k pristopu v društvo. Potrjena je 
bila ustanovnina v višini 10.000 din in 
sprejet sklep, da se zviša redna društvena 
članarina na 120 din letno. 
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